
 

 

Zápis ze zasedání 

Rady pro vnitřní hodnocení 

dne 21. května 2024 

 
Přítomni: dle prezenční listiny 

Místo jednání: Rektorát Masarykovy univerzity, MS Teams 

Sp. zn.:   MU-IS/151126/2024/2398736/RMU 

 

Program: 

1. návrh vzniku navazujícího magisterského programu Farmaceutické fakulty; 

2. schválení formulářů k CŽV v souvislosti s novelizací vnitřních předpisů; 

3. záměr vzniku doktorských studijních programů Farmaceutické fakulty; 

4. konzultace Pedagogické fakulty ke koncepci doktorského studia a k zamýšlené změně 

studijního programu; 

5. návrh prodloužení bakalářského a magisterského studijního programu Pedagogické fakulty; 

6. návrh vzniku bakalářských studijních programů Fakulty sportovních studií. 

 

Úvod 

Místopředsedkyně Rady pro vnitřní hodnocení MU (dále také jen „RVH“) doc. Pitrová přivítala 

přítomné členy a členky RVH, představila program a zahájila jednání.  Na úvod prorektor pro vzdělávání 

a kvalitu dr. Bulant informoval o nedávném hodnocení předmětů společného univerzitního základu 

a probíhajícím hodnocení inovací v předmětech ve spolupráci s Centrem pro rozvoj pedagogických 

kompetencí (CERPEK) MU. Rektor prof. Bareš připomněl, že rozvoj pedagogických kompetencí je 

jednou ze strategických priorit, na niž univerzita vynakládá nemalé prostředky, je proto nutné, aby 

služby poskytované CERPEK měly požadovanou kvalitu. 

1. Návrh vzniku navazujícího magisterského programu Farmaceutické fakulty 

 

I. Kosmetologie a kosmetické prostředky (N) 

Děkan Farmaceutické fakulty prof. Vetchý uvedl návrh nového profesního studijního programu, který 

navazuje na bakalářský studijní program Kosmetologie a kosmetické prostředky a zkompletuje tak 

vysokoškolské vzdělání v oboru, který je v rámci České republiky unikátní. Předpokládá se proto zájem 

absolventů bakalářských studijních programů z oblasti chemie či technologie i z jiných vysokých škol. 

Navrhovaná garantka doc. Kubová připomněla, že z tohoto důvodu je část výuky v prvním semestru 

zaměřena na sjednocení úrovně oborových znalostí studujících. Zpravodajka prof. Wimmerová ocenila 

pečlivou přípravu podkladů k návrhu vzniku studijního programu stejně jako výborné personální 
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zabezpečení. Možnost praxe v profesním studijním programu je zajištěna doloženými rámcovými 

smlouvami se spolupracujícími subjekty.  

 

Hlasování o tomto programu se neúčastnila doc. Kubová, která je navržena jako jeho garantka. 

 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 14 odst. 17 písm. b) Řádu kvality studijních programů 

MU schvaluje návrh vzniku navazujícího magisterského studijního programu Kosmetologie 

a kosmetické prostředky předložený Farmaceutickou fakultou MU a záměr předložit žádost 

o akreditaci tohoto studijního programu Národnímu akreditačnímu úřadu pro vysoké školství. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 11 

Pro: 11 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

 

2. Schválení formulářů k CŽV v souvislosti s novelizací vnitřních předpisů 

Ke schválení byly předloženy tyto formuláře:  

• Návrh na změnu garanta programu CŽV 

• Záměr/návrh vzniku programu CŽV 

 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení schvaluje formuláře k procesům týkajícím se programů celoživotního 

vzdělávání v návaznosti na nové procesní vnitřní předpisy Řád celoživotního vzdělávání a Řád kvality 

studijních programů. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 12 

Pro: 12 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  
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3. Záměr vzniku doktorských studijních programů Farmaceutické fakulty 

 

II. Farmacie (D) 

Děkan prof. Vetchý vysvětlil novou koncepci doktorského studia na Farmaceutické fakultě. Dosavadní 

doktorské studijní programy budou nahrazeny jediným programem Farmacie v české a anglické 

variantě. Navrhovaný garant prof. Šmejkal dodal, že od sloučení do jednoho studijního programu se 

očekává nejen zvýšení kvality, ale hovoří pro něj také administrativní a ekonomické důvody. Rektor 

ocenil přístup Farmaceutické fakulty, následná diskuse se dotkla možnosti potenciální spolupráce 

s Lékařskou fakultou MU, budoucího spojení obou jazykových variant vznikajícího programu 

plánovaného po změně právní úpravy, ale také povinně volitelných předmětů či převodu stávajících 

studujících.  

 

V průběhu projednávání tohoto bodu z jednání odešel rektor. 

 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 14 Řádu kvality studijních programů MU schvaluje záměr 

vzniku doktorského studijního programu Farmacie předložený Farmaceutickou fakultou MU včetně 

navržených hodnotitelů. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 11 

Pro: 11 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

III. Pharmacy (D) 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 14 Řádu kvality studijních programů MU schvaluje záměr 

vzniku doktorského studijního programu Pharmacy předložený Farmaceutickou fakultou MU včetně 

navržených hodnotitelů. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 11 

Pro: 11 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  
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4. Konzultace Pedagogické fakulty ke koncepci doktorského studia a k zamýšlené změně 
studijního programu 

 

Děkanka Pedagogické fakulty doc. Koryčánková a proděkan pro výzkum prof. Janík společně představili 

zamýšlenou restrukturalizaci doktorského studia, které je v současnosti rozdrobené mezi více kateder. 

Motivací ke snížení počtu doktorských studijních programů je zvýšení kvality související s nižším 

počtem studujících a oborových rad. Předpokládaná redukce z osmi programů na maximální čtyři by 

se měla projevit v kvalitnějším personálním zajištění, zjednodušení a zvýšení přehlednosti studijní 

nabídky, snížení administrativní zátěže a posílení potenciálu pro mezioborová témata a spolupráci.  

 

V debatě o nové struktuře doktorského studia na Pedagogické fakultě RVH pozitivně zhodnotila 

strategii fakulty směřující ke snížení počtu studijních programů a upozornila na disproporce v návrhu. 

Při slučování studijních programů považuje RVH za klíčové vytvoření funkčních celků s ohledem  

na vyprofilování absolventů dané primárně individuálním studijním plánem, ale také na motivaci 

k včasnému dokončování studií, publikování, a v neposlední řadě financování. Fakulta byla upozorněna 

na použití vhodné terminologie při volbě názvu nových doktorských studijních programů. Pozornost by 

měla být věnována také rozvoji internacionalizace. RVH nedoporučuje využití zjednodušeného procesu 

vzniku s využitím výstupů vnitřního hodnocení z roku 2022, preferován je standardní postup dle Řádu 

kvality studijních programů MU včetně zpracování záměru vzniku nových studijních programů.   

  

Doc. Syslová, garantka studijního programu Učitelství pro mateřské školy, požádala RVH o konzultaci 

zamýšleného nahrazení bakalářské práce vytvořením portfolia a představila několik reálných ukázek. 

S ohledem na objemnost portfolií RVH doporučila zvážit elektronickou verzi, která by byla vložena do 

IS MU (v návaznosti na obsažené materiály je přitom namístě předejít zveřejnění citlivých údajů) 

a mohla by sloužit rovněž absolventům programu při hledání zaměstnání. Garantka potvrdila, že 

probíhá vývoj příslušného softwarového nástroje umožňujícího integrovat vytváření portfolia 

i s procesem studia a hodnocení v IS MU; aktuálně dostupné programy k tomu nejsou z různých 

důvodů vhodné. RVH dále zmínila potřebu stanovení minimálních standardů pro obsah takovéhoto 

portfolia, vyjasnění role oponenta či zpravodaje a průběhu obhajoby. 

   

V průběhu projednávání tohoto bodu se k jednání připojil doc. Tomandl. 

 

5. Návrh prodloužení bakalářského a magisterského studijního programu Pedagogické fakulty  

 

Zpravodaj doc. Hurych shrnul vývoj bakalářského a navazujícího magisterského studijního programu 

v kontextu připomínek RVH při přeměně, zejména k personálnímu zabezpečení a skladbě kurikula. 

Garant bakalářského studijního programu dr. Čech se vyjádřil ke spolupráci s Přírodovědeckou fakultou 

a perspektivě studijního programu s ohledem na nedostatek učitelů fyziky na základních školách. 

Garant navazujícího magisterského studijního programu doc. Sládek doplnil, že v blízké době je 

očekávána habilitace dvou akademických pracovníků a informoval o posílení praktické výuky.  
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V následné debatě společné pro oba studijní programy se RVH zajímala o plánovaná opatření  

ke zvýšení zájmu potenciálních uchazečů či podporu internacionalizace. Navazující magisterský studijní 

program obsahuje i studijní plán v kombinované formě, existující studijní opory však RVH považuje za 

potřebné uvést do souladu s příslušným metodickým listem. 

 

IV. Fyzika se zaměřením na vzdělávání (B) 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 17 Řádu kvality studijních programů MU schvaluje návrh 

prodloužení bakalářského studijního programu Fyzika se zaměřením na vzdělávání předložený 

Pedagogickou fakultou MU o 10 let s počátkem od skončení doby stávajícího oprávnění uskutečňovat 

studijní program. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 12 

Pro: 12 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

V. Učitelství fyziky pro základní školy (N) 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 17 Řádu kvality studijních programů MU schvaluje návrh 

prodloužení navazujícího magisterského studijního programu Učitelství fyziky pro základní školy 

předložený Pedagogickou fakultou MU o 10 let s počátkem od skončení doby stávajícího oprávnění 

uskutečňovat studijní program. 

Současně Rada pro vnitřní hodnocení MU požaduje doplnění a přehledné uspořádání studijních opor 

pro kombinované studium v souladu s metodickým listem Distanční a kombinovaná výuka na MU tak, 

aby byly k dispozici pro podzimní semestr 2024. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 12 

Pro: 12 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

 

6. Návrh vzniku bakalářských studijních programů Fakulty sportovních studií 

Děkan Fakulty sportovních studií dr. Cacek představil Radě pro vnitřní hodnocení vizi vytvoření tří 

nových profesních studijních programů, které vychází z dosavadních specializací v rámci existujících 
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studijních programů a pokrývají jak oblast vrcholového sportu, tak sportu pro zdraví a managementu 

sportu. Snahou fakulty bylo do nových studijních programů integrovat více praxe, koncipovat výuku 

směrem ke kritickému myšlení, samostatné i skupinové práci a zaměřit se na podporu 

internacionalizace. 

VI. Management sportu (B) 

Navrhovaný garant dr. Racek vysvětlil, že cílem studijního programu připraveného ve spolupráci 

s Ekonomicko-správní fakultou je připravit absolventy na práci v manažerských pozicích v oblasti 

sportu s důrazem na praktické dovednosti podložené nezbytnými teoretickými znalostmi. Zpravodaj 

prof. Krob položil dotazy týkající se podoby státní závěrečné zkoušky a přijímacího řízení, jehož součástí 

je ověření fyzické zdatnosti uchazečů a uchazeček. V diskusi se RVH zajímala také o organizaci praxe 

a smluvní zajištění mezifakultní spolupráce. Upozornila rovněž na velmi vysoký podíl povinných 

předmětů v průchodu studiem, který tak mimo výběr konkrétní praxe neumožňuje studujícím téměř 

žádnou volitelnost.  

 

Během projednávání tohoto bodu jednání opustili prof. Krob a doc. Tomandl. 

 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 14 Řádu kvality studijních programů MU schvaluje návrh 

vzniku bakalářského studijního programu Management sportu předložený Fakultou sportovních studií 

MU a uděluje oprávnění uskutečňovat studijní program na 7 let. 

Současně Rada pro vnitřní hodnocení MU doporučuje posílit personální zabezpečení studijního 

programu a zvážit zvýšení volitelnosti předmětů ve studijním programu. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 10 

Pro: 9 

Proti: 0  

Zdržel se: 1  

Usnesení bylo přijato.  

 

VII. Pohyb a zdraví (B) 

Garantka doc. Kapounková uvedla návrh vzniku profesního studijního programu se dvěma 

specializacemi, který je prvním svého druhu v České republice, a zdůraznila velkou uplatnitelnost 

absolventů na trhu práce. Zpravodajka doc. Pitrová poděkovala za doplnění chybějících podkladů 

k podobě státní závěrečné zkoušky v reakci na zpravodajský posudek. RVH dále debatovala o nastavení 

a výstupech praxe a možném budoucím uplatnění absolventů ve zdravotnických zařízeních.  

 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 14 Řádu kvality studijních programů MU schvaluje návrh 

vzniku bakalářského studijního programu Pohyb a zdraví předložený Fakultou sportovních studií MU 

a uděluje oprávnění uskutečňovat studijní program na 7 let. 
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Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 10 

Pro: 10 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

VIII. Trenérství (B) 

Garant dr. Hlinský uvedl návrh vzniku profesního studijního programu, který bude připravovat experty 

v oblasti sportovního a kondičního tréninku a rovněž v edukaci bezpečnostních složek. V diskusi byla 

vyjasněna otázka studijních opor pro kombinovanou formu studia – nyní jsou opory v souladu 

s metodikou zpracovány pro první ročník, vytvoření opor pro další ročníky je plánováno ještě před 

zahájením výuky ve studijním programu.   

 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 14 Řádu kvality studijních programů MU schvaluje návrh 

vzniku bakalářského studijního programu Trenérství předložený Fakultou sportovních studií MU a 

uděluje oprávnění uskutečňovat studijní program na 7 let. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 10 

Pro: 10 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

 

 

 

 

 

 
 

Příští jednání se uskuteční v úterý 4. června 2024. 

Zpracovali: Mgr. Bc. Pavlína Studená, Mgr. Jan Bláha 

Schválila: doc. Markéta Pitrová, místopředsedkyně RVH MU 
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Prezenční listina členů Rady pro vnitřní hodnocení MU 

 Přítomen Přítomen na část jednání Nepřítomen 

prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D.  *  

doc. PhDr. Markéta Pitrová, Ph.D. *   

Mgr. Natália Antalová *   

doc. Mgr. Světlana Hanušová, Ph.D. *   

doc. PaedDr. Emanuel Hurych, Ph.D. *   

prof. PhDr. Josef Krob, CSc. *   

doc. PharmDr. Kateřina Kubová, Ph.D. *   

doc. RNDr. Lenka Luhová, Ph.D.   * 

Mgr. Josef Menšík, Ph.D. *   

doc. Mgr. Jan Obdržálek, PhD *   

prof. JUDr. Naděžda Rozehnalová, CSc. *   

prof. Ing. Antonín Slaný, CSc. *   

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.  *  

prof. RNDr. Michaela Wimmerová, Ph.D. *   

prof. Dr. Ing. Pavel Zemčík, dr. h. c.   * 
 

Prezenční listina hostů 

Mgr. Michal Bulant, Ph.D. prorektor pro vzdělávání a kvalitu MU 

prof. RNDr. Luděk Bláha, Ph.D. Přírodovědecká fakulta MU 

Mgr. Kateřina Oleksíková, Ph.D. Odbor pro kvalitu RMU 

Mgr. Jan Bláha Odbor pro kvalitu RMU 

Mgr. Jakub Havlíček, Ph.D. Odbor pro kvalitu RMU 

Mgr. Soňa Nantlová Odbor pro kvalitu RMU 

Mgr. Bc. Pavlína Studená Odbor pro kvalitu RMU 

prof. PharmDr. Mgr. David Vetchý, Ph.D. Farmaceutická fakulta MU 

PharmDr. Tünde Ambrus, Ph.D. Farmaceutická fakulta MU 

prof. PharmDr. Karel Šmejkal, Ph.D. Farmaceutická fakulta MU 

doc. PhDr. Mgr. Simona Koryčánková, Ph.D. Pedagogická fakulta MU 

prof. PhDr Tomáš Janík, Ph.D., M.Ed. Pedagogická fakulta MU 

PhDr. Helena Vaďurová, Ph.D., M.Sc. Pedagogická fakulta MU 

Mgr. Martina Lužná Pedagogická fakulta MU 

Mgr. Jan Čech, Ph.D. Pedagogická fakulta MU 

doc. RNDr. Petr Sládek, CSc. Pedagogická fakulta MU 

doc. PhDr. Zora Syslová, Ph.D. Pedagogická fakulta MU 

PhDr. Jan Cacek, Ph.D. Fakulta sportovních studií 

doc. PhDr. Bc. Zdenko Reguli, Ph.D. Fakulta sportovních studií 

Mgr. Pavla Oplatková Fakulta sportovních studií 

Mgr. Bc. Oldřich Racek, Ph.D. Fakulta sportovních studií 

MUDr. Kateřina Kapounková, Ph.D. Fakulta sportovních studií 

Mgr. Tomáš Hlinský, Ph.D. Fakulta sportovních studií 
 


